
PLE ORDINÀRI DEL 28 DE DESEMBRE DE 2015

POSICIONAMENT DE CUP LA SEU D’URGELL EN EL PLE ORDINARI DE DILLUNS 
28 DE DESEMBRE DE 2015

Com portem fent des de que vam començar a  participar de la política municipal de la Seu 

d'Urgell,  volem explicar  el  nostre  posicionament  en  el  ple  ordinari  que hi  va  haver  el 

passat dilluns 28 de desembre. En aquest ple es tractaven 8 punts dels quals en volem 

destacar 3, tant pel significat que tenen en el municipi com pel posicionament que la CUP 

va adoptar, a fet de poder explicar i donar el nostre punt de vista dels debats i decisions 

que s'hi prenen.

Primerament, volem destacar el debat que va portar la nostra moció al ple, referent  a 

“SOL·LICITAR EL PAGAMENT ALS PROPIETARIS CORRESPONENTS EL PAGAMENT 

DE L'IBI PER ALS EDIFICIS D'ÚS RELIGIÓS”. Des de la CUP es va presentar una moció 

inicial, que feia referència a les exempcions que les creences religioses tenien respecte el  

pagament de l'IBI i es demanava a l'ajuntament a que s'especifiqués i es fes públic la 

quantia que suposen aquestes exempcions  perquè tota la ciutadania pogués saber el que 

es deixa d'ingressar per part de l'Ajuntament en aquest concepte de la recaptació de l'IBI.  

D'altra banda, també instava a l'Ajuntament a fer una declaració d'intencions fent pública 

la seva voluntat de que si fos possible en cobraria l'import; i per últim, es demanava que 

es sol·licités des de l'Ajuntament a les diferents confessions religioses presents a la Seu, 

el  pagament  corresponent  a  l'IBI  -de  manera  voluntària,  equitativa  i  igualitària-,  de  la 

mateixa manera que ho fa  la resta de la ciutadania,  entitats  i  col·lectius del  municipi. 

Tenint en compte que l'exempció del pagament per part de la confessió catòlica 
prové  d'un pacte  entre  l'estat  espanyol  i  la  Santa  Seu i  que  per  tant  no depén 
directament de l'Ajuntament el cobrament d'aquest impost.
Presentàvem  aquesta  moció  perquè  crèiem  que  les  exempcions  de  l'IBI  referents  a 

confessions religioses com la  catòlica,  on  a  la  Seu disposa de  nombrosos  edificis  i  

terrenys en propietat, suposava un greuge comparatiu inassumible per la conjuntura social 

en la que estem, ja que la recaptació de l'IBI suposa un percentatge molt elevat dins els 

ingressos municipals. 

Des  del  govern,  poca  estona  abans  d'inici  del  plenari,  s'ens  ofereix  la  possibilitat  de 
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transacció de la moció, per a poder ser aprovada des del seu grup municipal,  ja que 

sorgeix debat i discrepància en certs punts de la moció. L'opció de modificació planteja 

eliminar  els  4  punts  d'acord  pel  següent:  “Que  les  àrees  de  recaptació  i  secretaria  

d'aquest Ajuntament preparin els informes jurídics i econòmics on es calculi l'import que 

haurien de pagar les diferents entitats i institucions exemptes amb presència a la ciutat en 

concepte d'IBI per tots el edificis i terrenys dels quals són propietaris i ho posi a disposició 

dels grups municipals per valorar-ho i prendre una decisió sobre quines peticions fem a 

l'Estat i per altra banda als propietaris per a poder tenir més ingressos d'IBI”. 

D'altra banda, des del grup municipal de CxLS i directament al ple, també se'ns va oferir  

possibilitat de fer alguna modificació per a poder donar el seu vot favorable a la moció.  

Tant per les formes en què es va fer -donat que nosaltres tenim un funcionament intern 

que no basa la presa de decisions en el criteri del portaveu del grup municipal sinó en el 

criteri col·lectiu- com per la falta de concreció del contingut que donava aquella  transacció 

es va decidir rebutjar aquesta oferta.  Volem recordar que el grup de la CUP la Seu 
envia les mocions a tots els grups amb antelació perquè si es dóna el cas es pugui 
treballar  prèviament  a  la  realització  del  Ple  i  per  tant  anar  amb  la  feina  feta  i  
concretada
Des  de  la  CUP  es  decideix  acceptar  la  transacció  inicial  del  govern  i  acordar  les 

modificacions valorant que aquestes són positives per a la finalitat de la moció, ja que 

s'insta igualment a que l'ajuntament faci  el  càlcul oficial  i  institucional del valor de les 

exempcions en concepte d'IBI al municipi; i per altra banda ampliem la moció a la resta de 

casos que com les confessions religioses estan exemptes del pagament d'aquest impost 

al nostre municipi.

La moció finalment va ser aprovada per unanimitat de tots els grups municipals amb 17 

vots a favor.

En segon lloc, ens vam abstenir pel que fa a la creació d'un nou Consell Consultiu, en 

aquest cas el de la Gent Gran, ja que entenem que com actualment  ja s'està treballant en 

el marc de la participació ciutadana a través de la comissió de participació i transparència 

-on es pretén avaluar i millorar a través d'un Pla de Participació el conjunt de mesures de 

participació de les quals disposa actualment l'Ajuntament- des de la CUP valorem que la 

creació i  definició d'aquests Consells consultius hauria d'estar regit  per aquest Pla de 
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Participació mitjançant el qual es pugui concretar l'organització, el funcionament i el grau 

de vinculació que aquests consells han de tenir. El punt va quedar aprovat per 16 punts a 

favor i la nostra abstenció, de manera que vam designar el nostre regidor com a membre  

del Consell Consultiu del la Gent Gran.

Per acabar, destacar la nostra posició respecte la moció presentada pel grup municipal  

d'ERC «MOCIÓ DE SUPORT A LA MARXA SOM AL SEU PAS PER LA SEU D'URGELL». 

Tot i votar a favor de que l'Ajuntament faciliti el desenvolupament de la Marxa Som durant 

el seu pas pel municipi de la Seu dins l'itinerari «El Camí», ja que políticament estem 

d'acord que és un valor cultural i nacional de participació ciutadana que cal potenciar dins 

el Principat de Catalunya; vam voler ser crítics en el punt 4 d'acord de la moció -on es  

demana una aportació de 150 euros per part  de l'Ajuntament-  atès que entenem que 

caldria un aclariment per demanar aquest import i no un altre, perquè entenem que és 

aleatori i no té cap justificació i instant també l'autogestió de les activitats per tal de 
poder tenir un funcionament i viabilitat fora de les subvencions de l'administració.
La moció va quedar aprovada per 11 vots a favor i 6 abstencions.


